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Het Bestuur 
Het bestuur van stichting WIJD heeft in 2023 ingezet om structureel door de gemeente erkend 
en herkend te worden als belangenbehartiger en gesprekspartner voor het WIJD-gebied.  
 
Januari 2023 begon met een personele wisseling in het bestuur: de penningmeester en 
secretaris wisselden van rol. Medio januari vond een hernieuwde kennismaking plaats tussen 
bestuur en de contactambtenaren van de gemeente. Zowel aan de zijde van WIJD als bij de 
gemeente waren personele wisselingen geweest ten opzichte van de start in 2021.  

In gesprek met gemeente Deventer 

Met de contactambtenaren zijn in april twee bijeenkomsten gehouden om de verwachting van 
de invulling van de nog resterende tijd van de intentieovereenkomst (tot 1 april 2024) te 
bespreken. WIJD heeft hierbij ingezet op het duidelijker neerzetten van haar missie en visie. 
Erkend wordt door de gemeente dat WIJD de belangenbehartiger is van het natuurgebied 
langs de IJssel tussen de bruggen. Een belangrijke conclusie was dat discussies over draagvlak 
en participatieniveau niet helpend zijn om het goede gesprek tussen gemeente en stichting 
WIJD gaande te houden. Op welk niveau wordt geparticipeerd door WIJD is afhankelijk van 
het project of plan, de context en andere factoren. De samenwerking met de gemeente ziet 
WIJD niet als vrijblijvend, het initiatief ligt zowel bij de gemeente als bij WIJD.  

Het bestuur van stichting WIJD heeft zich reeds in 2022 losgemaakt van de werkgroepen, 
zodat makkelijker op bestuurlijk niveau kan worden gesproken. Om op beleids- en strategisch 
niveau in gesprek te komen met de gemeente is in 2023 gestart met informele gesprekken 
tussen het bestuur van WIJD en de verantwoordelijk wethouder. In juni sprak het bestuur met 
de wethouder over de afspraken in het kader van de intentieovereenkomst. In september 
werd bijgepraat over actualiteiten in het WIJD gebied.  

In gesprek met ondernemers  

Het bestuur heeft haar visie op een verbindende rol ingevuld door gesprekken te voeren met 
de ondernemers in het WIJD gebied. In de periode maart - mei hebben de voorzitter en 
procescoördinator individuele gesprekken gevoerd met alle ondernemers in het WIJD-gebied. 
Doel was om te horen wat er speelt bij de ondernemers en te bespreken of en zo ja hoe 
stichting WIJD een rol kan spelen om problemen op te lossen of partijen bij elkaar te brengen. 
Gesproken is met Pillows Hotel aan de IJssel, Talamini mobiele ijsverkoop, De Deventer 
Buitensociëteit & Bowling, Stadscamping Deventer, Rederij Thuishaven/het pontje en 
Meadow/Deventer Stadsstrand. Ter sprake kwam onder meer het idee om een kiosk in te 
richten met toiletten voor parkeerders en het plan van het pontje om op de parkeerplaats aan 
de Melksterweide zonnepanelen te plaatsen. Na de individuele gesprekken volgde in oktober 
weer een gezamenlijke bijeenkomst om verder te praten over de ontwikkelingen in het 
gebied. Het initiatief van WIJD wordt door alle ondernemers gewaardeerd. 
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In gesprek met de wijk 

Aan het einde van 2023 heeft WIJD een bijeenkomst voor haar achterban gehouden in de 
wijk. Gekozen werd de avond in november te organiseren rondom een concreet onderwerp 
van de werkgroep verkeer. Het bestuur heeft deze avond benut door mensen bij te praten 
over WIJD en wat er tot nu toe bereikt is. De avond werd zeer goed bezocht en de algemene 
reactie was: goed dat WIJD er is en alles wat er speelt voor ons in de gaten houdt.  

Voedselbos 

Tevens aan het einde van 2023 heeft stichting WIJD het verzoek ontvangen vanuit de wijk om 
te helpen met het op poten zetten van een voedselbos. Er deed zich de mogelijkheid voor om 
een hectare grond bij de wijk te huren van IJssellandschap voor het aanleggen van een 
voedselbos met bewoners. Totdat deze, inmiddels behoorlijk omvangrijke, bewonersgroep 
zelf een organisatievorm heeft en de middelen, heeft het bestuur van WIJD de garantstelling 
op zich genomen. 

De werkgroepen 

Werkgroep Verkeer  

In 2023 heeft de werkgroep verkeer van WIJD deelgenomen aan het project “Herijking visie 
hoofdwegenstructuur 2040 & Integraal mobiliteitsplan binnenstad & periferie” van de 
gemeente Deventer. De stichting WIJD is een externe stakeholder 1e lijn en is daarmee 
onderdeel van de Focusgroep. De herijking van de visie hoofdwegenstructuur en het opstellen 
van een integraal mobiliteitsplan voor de binnenstad en periferie is een complex proces. Veel 
inhoud op gebied van mobiliteit kent raakvlakken met andere thema’s, zoals economie en 
planologie. De vast te stellen producten hebben daarnaast vergaande consequenties voor 
zowel de bezoeker als bewoner van Deventer. Heldere communicatie en participatie zijn 
daarom noodzakelijk. Gedurende het planproces worden relevante stakeholders actief 
betrokken bij de verschillende fasen van het planproces. Deze zogenoemde focusgroep heeft 
een adviserende rol. Deelname aan de focusgroep is een mooi voorbeeld van de rol van WIJD 
als belangenbehartiger voor het WIJD-gebied in beleid en plannen van de gemeente Deventer.  

De werkgroep verkeer heeft zich in 2023 daarnaast op de kaart gezet door de 
verkeersproblematiek op de straat Worp succesvol te agenderen. Mede naar aanleiding van 
de eigen verkeersmeting door WIJD, in de zomer van 2023, liet de gemeente de situatie 
onderzoeken door Bureau Goudappel, het Deventer adviesbureau voor mobiliteit. Samen met 
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de werkgroep werd de opdracht aan het bureau ingevuld. De werkgroep zelf ging aan de slag 
met een belevingsonderzoek onder de bewoners van de Worp.   

Aan het belevingsonderzoek hebben maar liefst 230 
mensen deelgenomen. Het rapportcijfer dat de 
bewoners de verkeerssituatie geven is gemiddeld 
een 4,4. Landelijk is dat 5,5. De opvallendste 
conclusies zijn dat 81% van de fietsers en 90% van de 
voetgangers het eens is of helemaal eens is met de 
stelling ‘auto’s rijden te snel’; 74% van de fietsers 
ervaart de situatie op de Worp als onveilig. Voor 
schoolgaande kinderen vindt bijna 90% de situatie 
onveilig.  

Uit de onderzoeken van zowel Bureau Goudappel als van Stichting WIJD blijkt dat de klachten 
van bewoners op de Worp over teveel verkeer dat te hard rijdt terecht zijn. De gemeente 
moet de weg echt als 30 kilometerzone inrichten, zo adviseert Goudappel. De meest 
vergaande maatregel is het afsluiten van de weg voor doorgaand verkeer. Of op bepaalde 
tijden voor bepaalde groepen. Uit een peiling van de werkgroep verkeer blijkt dat de voorkeur 
van de wijkbewoners uitgaat naar het inrichten van de straat Worp als een erftoegangsweg en 

niet als een 
gebiedsontsluitingsweg. 
De weg ingrijpend 
aanpakken is echter 
voorlopig niet aan de orde. 
Dat geld heeft de 
gemeente pas na 2025 
begroot. Op korte termijn 
is met kleine maatregelen 
al wel een en ander te 
verbeteren. 
Op dinsdag 14 november 
was er in het Hovenhuus 
een druk bezochte 

bewonersavond over het belevingsonderzoek van Stichting WIJD over verkeersveiligheid op 
straat Worp en het onderzoek in opdracht van de gemeente door Bureau Goudappel. De 
avond heeft maar liefst 6 nieuwe mensen voor de werkgroep verkeer opgeleverd. Deze gaan 
in 2024 met de werkgroep aan de slag met het uitwerken van concrete maatregelen.  

Het onderzoek van WIJD in de Stentor staat op de website; klik HIER voor het artikel.  

http://stichtingwijd.nl/images/Pers/De%20Stentor%2023112023%20Verkeersonderzoek%20Worp.pdf
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Werkgroep Beheer 

De werkgroep beheer heeft ook in 2023 weer volop aandacht gevraagd voor het beheer en 
onderhoud van het gebied in het algemeen en het Worpplantsoen in het bijzonder. Zo was er 
in het kader van het Hanzejaar een Middeleeuws festival al vroeg in het jaar (april), waarbij de 
bijzondere flora van het park (o.a. weidegeelster) onder zou komen te staan. Dankzij 
inspanningen van de werkgroep en samen met de werkgroep evenementen is het gelukt met 
de organisatie van het festival afspraken te maken om de impact zo klein mogelijk te maken. 
Het festival was een groot succes en de planten zijn gespaard. 

Grootschalige evenementen en onderhoud zijn een blijvend punt van aandacht. Vaak wordt 
zwaar materieel gebruikt, zonder gebruik van rijplaten. Dit zorgt voor verdichting van de grond 
en dat is slecht voor bomen en planten. Gelukkig zijn de lijnen met de gemeentelijk 
groenbeheerder kort en wordt er over het algemeen snel actie ondernomen. Zo waren tijdens 

Deventer op Stelten in het 
Worpplantsoen veel randen van 
paden kapot gereden en verdicht. Op 
verzoek van de werkgroep beheer 
heeft de gemeente deze randen 
aangevuld, losgemaakt en opnieuw 
ingezaaid. Jammer genoeg deed het 
hoge IJsselwater die inspanningen 
teniet. 

De werkgroep heeft  een drietal 
schouwen gehouden in het gebied 
met de verschillende beheerders en 

heeft zelf de nodige werkzaamheden uitgevoerd, zoals nestkasten en de trappen in de dijk 
schoonmaken. Door de gesprekken tijdens de schouw is het park in 2023 op een andere 
manier gemaaid. Dat gaf een prachtig beeld eind mei. 
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Nieuw beheerplan Worpplantsoen 

De gemeente heeft in 2023 gewerkt aan een nieuw beheerplan voor het Worpplantsoen. De 
werkgroep kreeg van de gemeente hierin een adviserende rol. Concreet betekende dit dat de 
werkgroep commentaar mocht leveren op het concept beheerplan, maar niet met de 
gemeente en het adviesbureau in gesprek kon gaan. Veel op- een aanmerkingen van de 
werkgroep zijn meegenomen of direct 
overgenomen. De werkgroep vindt het een 
gemiste kans dat er niet met samen met haar is 
gekeken naar de schapenbegrazing en de indeling 
van de gazons en grastypes. Dat had beter gekund. 
De werkgroep betreurt het ook dat Stichting WIJD 
als belanghebbende niet is betrokken bij visie- en 
strategiesessies over het beheerplan. De kennis 
van WIJD had daardoor nog beter benut kunnen 
worden.  

De werkgroep is wel blij dat het een ambitieus 
beheerplan is geworden, dat WIJD kan helpen in de 
gesprekken met de gemeente over het beheer en 
het houden van evenementen in het park. Zo kunnen er op basis van het plan hooguit 3 of 4 
grote evenementen per jaar plaatsvinden. Bovendien is het beheerplan zeer duidelijk over 
zwaar materieel rond de boomkroonprojectie. De werkgroep zal daar scherp op zijn. 

Entree IJsselstrandjes 

In het kader van zelf aan de slag gaan heeft de werkgroep in 2023 een schetsontwerp gemaakt 
om de toegang tot de IJsselstrandjes tussen camping en IJsselhotel te verbeteren. Hierbij is de 
werkgroep in gesprek gegaan met de drie perceeleigenaren/-gebruikers nabij de entree: het 
IJsselhotel, de stadscamping en de nieuwe eigenaren van de blekerij/wasserij. De werkgroep 
heeft vervolgens een schetsontwerp ingediend bij de gemeente. In ons voorstel worden 
fietsen en scooters geweerd uit het gebied. De gemeente heeft echter laten weten niets te 
zien in een aanpassing van de rasters en alleen te willen kijken naar kleine ingrepen die de 
toegang kunnen verbeteren. Het gaat dan om ons voorstel om het rooster bij de toegang weg 
te halen, fietsenrekken toe te voegen en het klaphek met modderige ondergrond weg te 
halen. De gemeente benadrukt dat het gebied een belangrijke recreatieve functie voor de wijk 
en de stad heeft, óók voor de jongeren. De toegankelijkheid voor iedereen, ook met rolstoel, 
is daarbij belangrijk. Het volledig weren van fietsen (en scooters) op de strandjes vindt zij daar 
niet bij passen.  
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Werkgroep Evenementen 

De werkgroep heeft, met uitzondering van het meedenken over het Middeleeuws festival (zie ook 
beheer) in het voorjaar in het Worpplantsoen,  
geen activiteiten ontplooid in 2023 omdat er 
geen gesprekspartners zijn bij de gemeente. 
Het bestuur van WIJD heeft meermaals bij de 
gemeente aangekaart dat de werkgroep 
betrokken moet worden bij het maken van een 
nieuw locatieprofiel voor het Worpplantsoen. 
Volgens de gemeente ligt dit echter volledig 
stil, omdat er geen capaciteit is.  

Aan de hand van de casus van het Middeleeuws festival heeft het bestuur in mei samen met de 
werkgroepen Evenementen en Beheer het proces rond deze en andere vergunningverleningen voor 
het WIJD-gebied geëvalueerd. Doel was om te kijken wat WIJD kan doen om tot meer aandacht, een 
gedragen afwegingskader en goed beheer te komen. Bij de evaluatie is gereflecteerd op het proces, 
niet op de inhoud. Naast reflectie op handelen van de gemeente (bijvoorbeeld het zeer laat 
publiceren van vergunningen) is ook het eigen handelen van de werkgroepen evenementen en 
beheer en het bestuur geëvalueerd. Op basis van de factoren tijd, kwaliteit (informatie), betrekken 
omgeving en communicatie zijn bevindingen gedeeld. De belangrijkste conclusies van hoe het nu 
gaat naar hoe we het zouden willen zijn: de gemeente voorafgaand aan het evenement al vragen om 
handhaving; maar ook zelf blijven meten (decibellen); screenen van elk evenement 
(aanvraag/vergunning) door de werkgroep; zelf werken aan een afwegingskader/locatieprofiel en dit 
voorleggen aan de wijk; zelf contact leggen met een festivalorganisatie/aanvrager om mee te 
denken hoe overlast voor omgeving voorkomen/beperkt kan worden. 

Financiële verantwoording 

Resultaat boekjaar 2023 
De jaarrekening over 2023 sluit met een tekort van € 17.735,03. 
Deze tekorten bestaan grotendeels uit de kosten voor de inhuur van de procesbegeleider. 
De dekking van deze tekorten komt uit de ontvangen projectsubsidies. 

De liquide middelen met een totaal van € 57.736,46 bestaan per 31 december 2023 uit: 

• Reservering projectsubsidies € 24.130,48 
• Reservering subsidie gemeente Deventer voor het project Voedselbos € 8.000 ,0 0 
• Bestemmingsreserves € 12.457,62 
• Algemene reserve € 13.148,36 
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Balans 

 Beginbalans 01-01 Eindbalans 31-12 

Omschrijving Activa Passiva Activa Passiva 

Bank  € 62.165,04     € 57.736,46   
Gemeentefonds WIJD  €    5.306,45       
Eigen Vermogen WIJD    € 13.148,36     € 13.148,36  

Bestemmingsreserve    €    3.344,02     € 12.457,62  

Reservering projectsubsidies    € 41.679,88     € 24.130,48  

Voedselbos        €    8.000,00  

Totaal Balans  € 67.471,49   € 67.471,49   € 57.736,46   € 57.736,46  

Winst & Verlies 2023 

 Omschrijving Verlies Winst
Vrijwilligerskosten 1.083,25
Inhuur derden 13.913,85
Contributies en abonnementen 50,00
Reclame en advertenties 72,54
Representatie en verteer 49,30
Bankkosten 244,47
Vergaderkosten 25,00
Drukwerk, porti en vrachten 64,03
Telefoon en internet 215,00
Overige kantoorkosten 455,96
Accountants- en administratiekosten 117,36
Cursussen/seminars 66,55
Inkopen 1.395,63
schenkingen en giften 17,91
Projectsubsidie 17.735,03

17.752,94 17.752,94
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